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Számos szakmai közeg évek óta bírálja a Budapest–Belgrád vasútvonalon történő
nagyberuházást, ám a kormány nem vette a fáradságot arra, hogy választ adjon a
felvetésekre, tájékoztassa a közvéleményt, miért kell beleállnunk ebbe a projektbe. Április
végén azonban végre feketén-fehéren kiderült, mi értelme a magyar gazdaság számára nettó
hasznot nem hajtó, ám több százmilliárd forintos eladósodással járó, soha meg nem térülő
vasúti pályafelújításnak és mellette egy új sínpár lefektetésének. Kiderült, ami
Magyarországnak káros, az nemcsak a kivitelező és hitelező kínai partnereknek előnyös,
hanem személy szerint Orbán Viktornak is. Nagy nemzetközi buli ez, ami az uniós források
kilátásba helyezett fogyását pótolni tudja azon a felfelé tartó siklópályán, amely szédületes
gyorsasággal repíti – különösebb erőfeszítés nélkül – tovább a világ leggazdagabbjai közé.
Orbán elérte, hogy olyan konzorcium nyerje el az aranyárban történő vasútfejlesztést,
amelybe a kínaiak egy Mészáros Lőrincnek tulajdonított érdekeltséget is bevettek. Talán
diplomáciai udvarlással vagy/és talán azért, mert oly mértékben túlárazott a projekt, hogy
azon még osztozkodva is nagyon nagyot lehet kaszálni.


